
 
 

03.09.2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsættes hermed skriftligt følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Medfører den nye fiskerilov at fiskere i kystnært hellefisk område 47, som skifter over til 

individuelle omsættelige kvoter (IOK), har ret til at få nøjagtigt samme mængde (tons/kg) af 

hellefiskekvoter, fra de 3 bedste år, ud af de seneste 5 års hellefiskefiskeri? Jeg ønsker at få 

besvaret om det er det præcist samme antal vægt (tons/kg). 

 

2. Har Naalakkersuisut og deres departementer allerede nu, fra dags dato af skrivelsen, givet 

mindre ude af kvoter, end tidligere faktiske fangstmængde, for hellefiskefiskere i område 47, 

uden officielt at have fastsat kvoter til hellefisk endnu? Heri efterspørges om der er forskel 

på præcise vægtmængde af uddelte kvoter. 

 

(Medlem af Inatsisartut Jens Napãtôκ, Naleraq) 

 

 

Begrundelse: 

Det forlyder at Naalakkersuisut, uden officielt at have meldt kvotestørrelserne ud, nu allerede er 

begyndt at dele mindre kvoter, ud af ellers berettiget kvotemængde til erhvervsfiskere som flytter til 

IOK, hvorfor spørgsmålene stilles. 

 

Spørgsmålene kræves besvaret indenfor ti (10) arbejdsdage. Ved tvivlsspørgsmål omkring 

oversættelsen tages udgangspunkt i den grønlandske version. 


